
 

 

                      

Z Á P I S 
 

z 3. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané  

dne 27. 03. 2019 
  

 

 

Dne 27. 03. 2019 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené 

Radou města Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: Zasedací místnost Magistrátu města Karlovy Vary, 5. patro 

Doba jednání: Jednání bylo zahájeno v 15:00 hodin a skončeno v 16:30 hodin 

Přítomni:  Mgr. Štěpánka Steinová, Daniela Bílá, Mgr. Vladimír Hůrka,  

  PhDr. Mgr. Zdeněk Musil, Helena Pourová, Anna Procházková, 

Karel Skoták, Zdeněk Slába 

 

Omluveni:  Ing. Věra Pášmová 

   

Neomluveni:   / 

 

Hosté:  JUDr. Hana Zemanová – 1. náměstkyně primátorky 

  Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT 

    

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu z 2. jednání komise ze dne 06. 02. 2019 

3. Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 06. 02. 2019 

4. Uvítání hosta – JUDr. Hany Zemanové – 1. náměstkyně primátorky 

(diskuse o demografii v Karlových Varech a změnách v počtu obyvatel města) 

5. Informace o předpokládaných změnách ve financování regionálního školství 

6. Mimořádné žádosti o poskytnutí dotace v roce 2019 

7. Příprava akce – Vyhlášení nejúspěšnějších žáků základních škol  

8. Různé, diskuze 

  

Jednání zahájila předsedkyně komise Mgr. Štěpánka Steinová.  

 

1.  Schválení programu jednání   

 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen. 

 



2 

 

 

2.  Schválení zápisu z 2. jednání komise ze dne 06. 02. 2019 

 

Zápis č. 2 / 2019 ze dne 06. 02. 2019 byl schválen v předloženém znění.  

 

Hlasování:  

       pro: Mgr. Štěpánka Steinová, Daniela Bílá, Mgr. Vladimír Hůrka,  

  PhDr. Mgr. Zdeněk Musil, Helena Pourová, Anna Procházková,  

  Karel Skoták, Zdeněk Slába 

 proti: nikdo   

zdržel se:  nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

3.  Kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání dne 06. 02. 2019 

 

Byla provedena kontrola plnění úkolů a usnesení z jednání komise, které se konalo dne 06. 02. 

2019. Na základě návrhu Komise ŠVD schválila rada města na jednání dne 12. 03. 2019 pod 

bodem č. 60 dotace na podporu volnočasových aktivit v roce 2019. Dále rada města na jednání 

dne 26. 03. 2019 rozhodla, že nevyhlásí konkursní řízení na obsazení vedoucího pracovního místa 

ředitele příspěvkové organizace Základní škola Karlovy Vary, 1. máje 1 – v souladu s příslušným 

ustanovením školského zákona tedy ve funkci potvrdila stávajícího ředitele školy Mgr. et Mgr. 

Jiřího Kopárka.    

 

 

4.  Uvítání hosta – JUDr. Hany Zemanové – 1. náměstkyně primátorky 

   (diskuse o demografii v Karlových Varech a změnách v počtu obyvatel města) 

 

Proběhlo uvítání a krátké představení hosta – 1. náměstkyně primátorky JUDr. Hany Zemanové. 

Do působnosti 1. náměstkyně primátorky náleží zabezpečení úkolů v samostatné působnosti města 

v oblasti správy majetku města a v oblasti školství a tělovýchovy.  

 

Následně členové komise diskutovali o demografickém vývoji města Karlovy Vary. Konstatovali, 

že v posledních letech dochází k postupnému snižování počtu obyvatel města. Soustavná podpora 

škol a školských zařízení na území města, modernizace vnitřního vybavení škol, modernizace 

objektů škol, modernizace areálů pro sportovní a volnočasové vyžití dětí a mládeže může mít 

pozitivní vliv na budoucí demografický vývoj města.  

 

Komise ŠVD ukládá tajemnici komise zajistit na příští jednání přehled o počtu obyvatel města od 

roku 2000 do současnosti.  

 

Komise ŠVD ukládá tajemnici komise zajistit na příští jednání přehled o počtu dětí v mateřských 

školách a počtu žáků v základních školách na území města.  

 

Komise  ŠVD ukládá tajemnici komise  zajistit  na příští  jednání  informace  o výsledku zápisů do   

1. tříd základních škol.  
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Hlasování:  

       pro: Mgr. Štěpánka Steinová, Daniela Bílá, Mgr. Vladimír Hůrka,  

  PhDr. Mgr. Zdeněk Musil, Helena Pourová, Anna Procházková,  

  Karel Skoták, Zdeněk Slába 

 proti: nikdo   

zdržel se:  nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

V další části jednání otevřel člen komise Mgr. Vladimír Hůrka téma zřízení veřejné vysoké školy 

v Karlových Varech. Využil přítomnosti JUDr. Hany Zemanové a dotázal se na další postup v této 

věci, konkrétně zda je otevření veřejné vysoké školy prioritou i pro nové vedení města.  

 

Podle JUDr. Hany Zemanové patří otevření pobočky veřejné vysoké školy v Karlových Varech 

mezi priority nového vedení města, když tato oblast je také řešena v rámci „Programového 

prohlášení koaličních partnerů pro volební období 2018 – 2022“. Při magistrátu města je zřízena 

Pracovní skupina pro plnění činností souvisejících se vznikem univerzitního studia ve veřejné 

vysoké škole v Karlových Varech – tuto skupinu tvoří primátorka města Ing. Andrea Pfeffer 

Ferklová MBA, radní MUDr. Josef März, Ing. Jan Klíma.  

 

Komise ŠVD ukládá tajemnici komise pozvat na příští jednání člena pracovní skupiny pro zřízení 

veřejné vysoké školy Ing. Jana Klímu.   

  

Hlasování:  

       pro: Mgr. Štěpánka Steinová, Daniela Bílá, Mgr. Vladimír Hůrka,  

  PhDr. Mgr. Zdeněk Musil, Helena Pourová, Anna Procházková,  

  Karel Skoták, Zdeněk Slába 

 proti: nikdo   

zdržel se:  nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

5.  Informace o předpokládaných změnách ve financování regionálního školství 

 

Členka komise paní Anna Procházková podala informace o připravované změně financování 

regionálního školství. Reforma financování byla odložena o jeden kalendářní rok, měla by být 

spuštěna k datu 01. 01. 2020.  

 

 Nový způsob financování vyžaduje velký důraz na správnost všech vykazovaných dat a jejich 

důslednou kontrolu na úrovni školy → odpovědnost ředitele za správnost 

  

 Chybně vykázaná data v neprospěch školy → škola neobdrží dostatek finančních prostředků  

 

 Chybně vykázaná data ve prospěch školy → neoprávněné čerpání finančních prostředků 

státního rozpočtu ČR 
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Následně bylo široce diskutováno řízení a metodická podpora škol a školských zařízení ze strany 

zřizovatele.  

 

 

6.  Mimořádné žádosti o poskytnutí dotace v roce 2019  

 

V rezervě Komise školství, vzdělávání a demografie po rozdělení neinvestičních dotací zůstává 

částka ve výši 27.000,- Kč.  

   

a) TEDxKarlovy Vary z.s., IČO: 067 50 508 

   

Komise ŠVD se seznámila s doručenou žádostí subjektu TEDxKarlovy Vary z.s. o poskytnutí 

dotace na podporu projektu „TEDxKarlovy Vary konference“.  

 

Komise ŠVD doporučuje Radě města Karlovy Vary přidělit subjektu TEDxKarlovy Vary z.s. 

neinvestiční dotaci ve výši 5.000,- Kč na podporu projektu „TEDxKarlovy Vary konference“. 

 

Hlasování:  

       pro: Mgr. Štěpánka Steinová, Daniela Bílá, PhDr. Mgr. Zdeněk Musil,  

  Helena Pourová, Karel Skoták  

 proti: Mgr. Vladimír Hůrka, Anna Procházková  

zdržel se:  Zdeněk Slába 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

b) Lesní mateřská škola Svatošky z.s., IČO: 037 56 122 

 

Komise ŠVD se seznámila s doručenou mimořádnou žádostí subjektu Lesní mateřská škola 

Svatošky z.s. o poskytnutí dotace na podporu projektu „S dětmi lesem“.  

 

Komise ŠVD nedoporučuje Radě města Karlovy Vary finančně podpořit projekt „S dětmi lesem“. 

 

Hlasování:  

       pro: Mgr. Štěpánka Steinová, Mgr. Vladimír Hůrka, Helena Pourová,  

  Anna Procházková, Karel Skoták, Zdeněk Slába 

 proti: nikdo   

zdržel se:  Daniela Bílá, PhDr. Mgr. Zdeněk Musil 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

V rezervě Komise školství, vzdělávání a demografie po tomto rozdělování neinvestičních dotací 

zůstává částka ve výši 22.000,- Kč.  

 

 

7.  Příprava akce – Vyhlášení nejúspěšnějších žáků základních škol   

 

Vedoucí odboru Ing. Bc. František Škaryd informoval členy komise o pořádání akce „Vyhlášení 

nejúspěšnějších žáků základních škol“, která se pravidelně koná v závěru školního roku.  
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V rámci této akce jsou vyhlášeni také pedagogové z mateřských a základních škol, nejúspěšnější 

ředitel, v posledních letech byla přidána kategorie „učitelská legenda“. První ročník se uskutečnil 

v zasedací místnosti magistrátu města, následně se vyhlašování konalo v Becherově vile, 

v posledních dvou letech bylo potom přesunuto do auly ZŠ a ZUŠ Šmeralova.   

 

Členka komise paní Anna Procházková navrhla pojmout vyhlášení a ocenění pedagogických 

pracovníků škol v širším rozměru a do vyhlášení zahrnout i ostatní provozní zaměstnance škol. 

  

Komise ŠVD doporučuje do slavnostního vyhlašování zapojit i ostatní provozní zaměstnance škol. 

 

Hlasování:  

       pro: Mgr. Štěpánka Steinová, Daniela Bílá, Mgr. Vladimír Hůrka,  

  PhDr. Mgr. Zdeněk Musil, Helena Pourová, Anna Procházková,  

  Karel Skoták, Zdeněk Slába 

 proti: nikdo   

zdržel se:  nikdo 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

8.  Různé, diskuze  

 

Člen komise PhDr. Mgr. Zdeněk Musil navrhl témata k diskuzi do dalších jednání komise: 

 Programové prohlášení koaličních partnerů pro volební období 2018 – 2022 (zejména 

oblast školství a volnočasových aktivit) 

 Galerie „Duhová paleta“ – neuspokojivý stav objektu kde je galerie umístěna, možnost 

zařazení do plánu oprav 

 Výjezdní zasedání komise, zejména ve školách kde došlo k výměnám ředitelů po 

konkursech realizovaných v loňském roce. 

 

 

Termín příštího jednání komise byl stanoven na den 24. 04. 2019 od 15:00 hodin 

v zasedací místnosti Magistrátu města Karlovy Vary, Moskevská 21, 5. patro. 

 

 

Dne: 29. 03. 2019 

 

Zapsal: Ing. Bc. František Škaryd – vedoucí OKŠT  _____________________ 

              

         _____________________ 

              Mgr. Štěpánka Steinová 

                  předsedkyně komise 


